

Laven d. 27/03 2013.

Referat fra bestyrelsesmøde i Laven borgerforening d. 20.3. i Jespers hyggelige lille hjem.

Tilstede var Jesper, Bodil, Karen, Anne, Bente og Stig. Jens var forhindret.

- 1) Per Jensen fra Gl. Laven ville have været på besøg..kunne ikke komme. Men hele egnens traveturs-interesserede er kede af udviklingen, hvor gamle stier bliver lukket af af lodsejerne. Alle er også kede af at stemningen er blevet grum, at ikke alle kan tale ordentlig sammen og især at vi ikke alle blot kan færdes frit ad gammelkendte stier uden at forstyrre hvarken får, heste, køer, hegn eller folk.
- 2) Evaluering af fastelavns-festelighederne ved stationen:
en festlig dag hvor alle var i festhumør og alt gik godt. Det er hermed bestemt én af vores faste traditioner.....og tak for alle bollerne fra de som havde haft ekstra energi.
Vedr. den økonomiske side: vi må kunne finde billigere tønder næste år (slagtøj har vi). Slik og frugt koster, så en brugerbetaling på 20,-kr. Vil være ok. Fremover, da festen henvender sig til kun en del af Lavens borgere, nemlig børnene.
- 3) Evaluering af ældre-festen, som vi kaldte nytårskur for seniorer:
Det var en meget hyggelig eftermiddag med champagnelign.dråber, boller, kaffe7te og masser af hyggesnak indledt med en presentationsrunde.Man vil meget gerne arrangere og komme til lign. fremover. Jan.februar er godt tidspunkt, da der ikke sker så meget endet. Bente og Anne vil gerne arbejde videre med en scrapbog, som allerede eksisterer. Alle bidrag vedr. egnens beboere og liv og levned er velkomment.
Vi husker i den forbindelse, at der er (har været?) en historisk gruppe bestående bl.a. af Per Bilde, Frederik og flere
- 4) Vedr. udvikling af borgerforeningen med en form for fælleseje af de maskiner (eks. Trailer, brændekløver, højtryks...m.m.) som vi ikke alle behøver at eje....vi tænker over ne mulig model at fremlægge på gen.forsamling 30.okt. Bente slriver brev til miljøministeriet, Ida Auken med ansøgning om økonomisk støtte til en sådan udvidelse af vores praktiske fællesskab her i by og omegnen.
- 5) Vi vil i den kommende tid indtil 1.maj gå rundt til hvert et hus i by og omegn med justering af vores medlemskartotek, minde om indbetaling, som er fastsat til 200,- årligt/husstand; (lidt mindre for enlige) samt forhåbentlig få lidt nye medlemmer til. Og man kan jo også donere til foreningen!
Ruterne blev fordelt med rimelighed og Jesper sender listerne til os.
Vi mener, vi kommer til alles dør, men føler nogen sig overset, må de endelig råbe op/henvende sig til en af os. Måske ønsker nogen et plast-medlemskort...det skaffer vi dem naturligvis. Betalingsfristen er 15.juni i år.
Jesper opfordrer til, at vi tager ruten flere gange og træffer alle.
- 6) Anne har været til silkeborg kommunes møde i Linå, hvor man fremlagde kommuneplanen . Hun er meget begejstret spændende plan, og vi håber, kommunen kan indfri alle sine egne ønsker og visioner. De er meget grønne, tænker i vindkraft og bevarelse af vores skønne natur. Se også gerne lokalrådets fine film om denne egn.!!
Man taler om 9 bevaringsværdige sm byer bl.a. Linå Mollerup Laven, hvor man bl.a. bemærker, at det er unikt, at byen ikke ses før man bogstaveligt er i den. Vi vil kæmpe for at bevare landskaberne omkring os, især når vi el. nogen tænker på nybyggeri.
Desværre oplevede hun at der blev en forfærdelig stemning, da talen faldt på alle vore stier, især i Gl.Laven.
Besluttet at Anne skriver et feedback/brev til kommunen for godt oplæg.
(Anne har sendt et meget flot brev, hvor hun også får nævnt vores behov)
- 7) Jesper har i vores søgen efter mulige møde-og festlokaler til fællesskabet haft kontakt til ”Julsøgaard”, en spejderhytte, vi selv har været med til at skabe i sin tid. Men som nu er

spejdernes alene. Jesper har lagt op til et møde, og vi tager nogle stykker afsted. Lad os se hvad vi kan snakke os frem til.

Ellers må vi gerne bruge børnehavens lokaler. Ulla er ny leder og vi skal da bare spørge, så finder vi nok et godt samarbejde derogaå.

- 8) Bodil er i gang med at undersøge og skaffe et hundelorte-posestativ på søpladsen et sted. Hun fortsætter.....og vi andre samler vores hundelorte op, og der er sikkert mange, som vil sige ja til, at man smider posen i skraldespanden.
- 9) PS.....Karen har orden i vores kasser med plastkopper, stearinlys m.m. Skal vi rydde op i de gl. arkiver, gl.breve???
- 10) PPS K.K.udvalget (bådudvalg) vil holde møde, da der er usikkerhed om, hvem har nøgler til bådehuset/skurvognen, hvem har ansvaret for dem og i øvrigt er det øverste ansvar jo altid bestyrelsens. Anne og Stig vil også gerne med til mødet. Karen føler, hun er kontaktpersonen og vender tilbage.

Næste møde ho karen kl. 20.00 d.25.april torsdag.

Hilsner referent Bente Jensen, Laven og omegns Borgerforening.